

# Linking Co-ops With Researchers And Educators

The Canadian Association for Studies in Co-operation (CASC) in collaboration with The Ontario Co-operative Association (On Co-op) le conseil québécois de la coopération et de la mutualité (CQCM) and Co-operatives and Mutuals Canada (CMC) is organizing as part of its annual conference a...

## Co-op Practitioner Day

@ CASC June 4, 2015  
University of Ottawa, Ottawa

### We're Breaking Down Silos And Empowering Co-operatives!

The Canadian Association for Studies in Co-operation (CASC) is hosting its second annual Practitioner Day.

This event brings together Anglophone and Francophone co-operative practitioners, administrators, educators and researchers to reflect on the practice of the sector and how they can collaborate more successfully in supporting co-operatives in meeting the needs of their (existing and potential) members.

In line with the theme of the conferences, the day will be organized around the different capital resources that are an essential part of all well-functioning co-operatives. Sessions will explore: Financing co-op development, strengthening human capital, sustainability and community engagement. There will be ample time for networking and creating new linkages.

## AGENDA

9:00-10:30am	<b>Financial Capital:</b> How do we finance co-operative development?
10:45-12:15pm	<b>Human Capital:</b> How do we support and develop human capital?
1:15-2:45pm	<b>Natural Capital:</b> How do co-operatives produce and market in a sustainable manner? How do we support co-operatives to be sustainable?
2:45-4:15pm	<b>Community Capital:</b> How do we engage the community in meeting needs through co-operation?
4:30-5:15pm	<b>Keynote - Leo Leblanc</b> (President of the Board, Co-operatives & Mutuals Canada)
5:15-5:30pm	<b>Wrap up and Next steps</b>
5:30-6:00pm	<b>Cocktail reception</b>
6:00pm	<b>Banquet</b> (additional registration required)

**Cost:** Practitioners day includes lunch and networking

**\$50.00** until May 22

**\$65.00** from May 23 – June 1 and at the door

**\$25.00** for Students until May 22

**\$33.00** for Students from May 23 – June 1 and at the door

**Banquet (held jointly with CASC):**

**\$50.00 per person** \*must register for banquet by May 10th

[REGISTER HERE](#)  
[MORE INFORMATION HERE](#)



# Relier les coops aux Chercheurs et aux éducateurs

L'Association canadienne pour les études sur la coopération (ACÉC) en collaboration avec L'Association coopérative de l'Ontario (On Co-op) Le Conseil québécois de la coopération et de la mutualité (CQCM) Coopératives et mutuelles Canada (CMC) ...organise dans le cadre de sa conférence annuelle un

## Journée des partenaires

coop @ ACÉC 4 Juin 2015  
Université d'Ottawa, Ottawa

### Objectif

L'Association canadienne pour les études sur la coopération (ACÉC) organise sa deuxième Journée annuelle des partenaires.

Cet événement rassemble des praticiens du secteur coopératif, administrateurs, enseignants et les chercheurs anglophones et francophones afin de réfléchir sur la pratique dans le secteur et comment tous peuvent collaborer plus efficacement pour aider les coopératives à répondre aux besoins de leurs membres (actuels et potentiels).

Conformément au thème des conférences, la journée sera axée sur les différentes ressources en capital qui sont un élément essentiel au bon fonctionnement de toute coopérative. Les différentes sessions vont explorer: le développement du financement coop, le renforcement du capital humain, le développement durable et l'engagement communautaire.

Les participants auront amplement le temps de réseauter et de créer de nouveaux liens.

### Ordre du Jour

9h-10h30	<b>Capital financier:</b> Comment financer le développement coopératif?
10h45-12h15	<b>Capital humain:</b> Comment pouvons-nous soutenir et développer le capital humain?
13h15-14h45	<b>Capital naturel:</b> Comment est-ce que les coopératives produisent et commercialisent d manière durable? Comment pouvons-nous soutenir les coopératives pour qu'elles soient durables?
14h45-16h15	<b>Capital Communautaire:</b> Comment mobiliser la communauté pour répondre aux besoins grâce à la coopération?
16h30-17h15	<b>Discours de Léo Leblanc, (président du Conseil, Coopératives et mutuelles Canada)</b>
17h15-17h30	<b>Conclusion et prochaines étapes</b>
17h30-18h	<b>Coquetel</b>
18h	<b>Boissons et Banquet (Inscription supplémentaire requise)</b>

**Coût:** Journée des praticiens, incluant repas et réseautage

50\$ jusqu'au 22 mai

65\$ 23 mai – 1er juin à la porte

25.00\$ Étudiants: jusqu'au 22 mai

33.00\$ Étudiants: 23 mai – 1er juin à la port

**Banquet (organise conjointement avec ACÉC):**

**50\$ par personne** (inscription obligatoire avant le 10 mai)

**ENREGISTREZ-VOUS ICI  
PLUS D'INFORMATIONS ICI**

